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Írásbeli választ igénylő kérdés!

Dr. Kövér László úr,
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló
2012. évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi
rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, kérdést
kívánok benyújtani

Dr. Pintér Sándor belügyminiszterhez

,,Támogatja-e a kormány a 2021-2027 közötti időszakra szóló hosszú távú uniós
költségvetésnek a tagállamok határigazgatási intézkedéseit és vízumpolitikáját

támogató konkrét elemeit?(3)"

címmel, amelyre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter úr!

K/696., K/697. és K/875. számú kérdéseimre adott tájékoztatásából a 2021-2027
közötti időszakra szóló hosszú távú uniós költségvetésnek a tagállamok határigazgatási
intézkedéseit és vízumpolitikáját támogató konkrét elemei közül csak az Integrált
Határigazgatási Alapra vonatkozóan sikerült a magyar kormányzati pozícióról
tájékozódni, de számos, a magyar emberek biztonsága szempontjából fontos témakörrel
kapcsolatos kormányzati álláspont továbbra is homályban maradt.

Megjegyzem, hogy az önmagában még nem teljesítmény, ha a kormány képviselői,
mindenfajta konkrétumok ismertetése nélkül, rendre kijelentik - mint legutóbbi
válaszában is - hogy" (a) magyar kormány célja továbbra is, hogy megvédjük a magyar
emberek mindennapi biztonságát." Merthogy a magyar emberek biztonságának védelme
az Önök feladata, erre tettek esküt, és erre tettek esküt azoknak a szerveknek a dolgozói
is, akik az Ön irányítása alatt állnak. Mint ahogyan azért egy kormánytól és annak
minisztériumától azért több kellene attól, mint annak üres deklarálása, hogy"(a) magyar
kormány minden olyan intézkedést támogat, amely a magyar emberek biztonságát és a
schengeni határok védelmét szolgálja." Azért is kevés ez a deklaráció, mert éppen az Ön
kormánya az, amelynek képviselői rendre úgy nyilatkoznak, hogy nem támogatják a
védelem és biztonság ügyét középpontba helyező 2021-2027-es uniós költségvetést, és
ködös politikai elképzelések okán nem akarják azt sem, hogy ez a költségvetés mielőbb
elfogadásra kerüljön.



Ami pedig az integrált határvédelemre és az illegális migráció elleni fellépésre szánt
forrásokat és azok felhasználását illeti, csak emlékeztetném Miniszter Urat az előző
ciklusban K/17489. számon feltett kérdésemre. Abban arra vártam választ, mi volt az
oka annak, hogy a hazánk számára a 2014-2015-ös menekültkrízis kapcsán három EU-s
sürgősségi alapból rendelkezésre bocsátott 6,26 M EUR-ós (mintegy 2 Mrd forintos)
gyorssegélyből a szerény hatékonyságú implementáció miatt csak a forrás mintegy
harmadát sikerült a kormányzatnak lehívnia. Így a gyenge kormányzati teljesítmény
miatt közel másfél milliárd forinttól esett el Magyarország a migrációs válság
tetőpontján. Önök erre a kérdésemre vagy nem tudtak vagy nem akartak édemben
válaszolni, ezzel hallgatólagosan elismerték a migráció ügyében felelős kormányzati
intézményrendszer hatékonyságának és implementációs képességének hiányosságait.

K/696. és K/697. és K/875. számon feltett kérdéseimben nem csak arra vártam választ,
hogy a magyar kormány támogatja-e az Európai Bizottság javaslata alapján létrejövő, 9,3
milliárd euró költségvetésű Integrált Határigazgatási Alap létrehozását a 2021-2027.
közötti uniós költségvetési időszakra, hanem arra is, hogy a kormány egyetért-e azzal a
koncepcióval, hogy a tagállamok fix összegű támogatása mellett fennmaradó összeg a
külső szárazföldi határokon (30%), a külső tengeri határokon (35%), a repülőtereken
(20%) és a konzuli hivatalokban (15%) jelentkező munkateher, nyomás és
fenyegetettségi szint alapján kerülne felosztásra. Arra sem adott választ egyetlen
alkalommal sem Miniszter Úr, hogy a kormány támogatja-e azt az elképzelést, ami az
uniós határvédelem javítása céljából elvégzett munkára épít, folytatva azt az Európai
Határ- és Parti Őrség kiépítésével, a határok rendszeres ellenőrzésével és új, nagyméretű
és interoperábilis informatikai rendszerek, köztük a jövőbeni határregisztrációs
rendszer létrehozásával.

Ennek fényében a következőket kérdezem Miniszter Úrtól:

1. A kormány az Integrált Határigazgatási Alap létrehozásával kapcsolatosan támogatja
e azt a koncepciót, aminek alapján a tagállamok fix összegű támogatása után
fennmaradó forrás a külső szárazföldi határokon (30%), a külső tengeri határokon
(35%), a repülőtereken (20%) és a konzuli hivatalokban (15%) jelentkező munkateher,
nyomás és fenyegetettségi szint alapján kerülne felosztásra?

2. A kormány támogatja-e az EU Bizottságának azt a javaslatát, amely az umos
határvédelem javítása céljából elvégzett munkára épít, folytatva azt az Európai Határ- és
Parti Őrség kiépítésével, a határok rendszeres ellenőrzésével és új, nagyméretű és
interoperábilis informatikai rendszerek, köztük a jövőbeni határregisztrációs rendszer
létrehozásával?

3. A kormány támogatja-e ennek a koncepciónak a részeként azt, hogy a forrásokat az
EU a következő célok köré koncentrálja: a migránscsempészet és az emberkereskedelem
felszámolása, a veszélyt jelentő személyek elfogása és feltartóztatása, a tengeri kutatás
mentés támogatása, a határőrök felszerelése és képzése, valamint a nyomás alá került
tagállamoknak nyújtandó gyors működési támogatás?
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